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Kommunestyrevedtak om forbud mot bruk av gummigranulat i kunstgressbaner 

Meland idrettsråd har fått med seg at onsdagens kommunestyremøte fattet et vedtak om å forby 

fremtidig fotballbaner å inneholde gummigranulat i kunstgressbaner. 

Meland idrettsråd og Meland kommune har en skriftlig samarbeidsavtale. Avtalen regulerer 

samarbeidet mellom idretten som helhet og kommuneadministrasjon og lokalpolitikere.  

Meland idrettsråd vil gi uttrykk for sterk frustrasjon over vedtaket som ble gjort onsdag 10.mai 2017. 

Idrettsrådet hadde forventet å bli grundig informert i forkant av en så viktig sak som påvirker våre 

medlemmer økonomisk i vesentlig grad. Det er faktisk derfor vi har en samarbeidsavtale! 

Idrettsrådet tar det for gitt at kommunestyrerepresentantene har kjennskap til at industrigrunder 

Trond Mohn har sagt Ja til å finansiere innendørsfotballbane og rehabilitering av den eldste 

kunstgressbanen i Meland. Total kostnad er ca 40 millioner kroner. Det vil i så fall være den desidert 

største enkeltgave Trond Mohn har gitt idretten i Meland.  

Prosjektgruppen nedsatt av IL Kvernbit har gjort en formidabel dugnadsinnsats over lang tid i 

planlegging av anlegget. Samarbeidet mellom prosjektgruppen og kommuneadministrasjonen har 

vært meget god og alle parter er innforstått med at prosjektet ferdigstilles i løpet av 2017. 

Idrettsrådet har forstått at prosjektgruppen for det nye anlegget, har tegnet inn ny og forbedret 

teknisk løsning for å fange opp gummigranulat fra avrenningsvannet fra anlegget.  

Meland kommune er selv eier av kunstgressbaner som inneholder gummigranulat. Idrettsrådet tar 

det for gitt at lokalpolitikere har fått utført konsekvensanalyser av et vedtak som forbyr; 

a) At det bygges nye slike anlegg, på kort og lang sikt 

b) Eksisterende baner som har en beregnet levetid på 15 år, ikke skal få tilføre ny 

gummigranulat ved behov 

c) At det foreligger lokale undersøkelser som viser at dagens anlegg forurenser miljøet 

d) Hvilke ekstrautgifter ser en for seg ved en eventuell overgang til andre former for fyllmasse i 

banene? Hvem skal betale for en mer kostbar løsning? 

e) Når er nye løsninger tilgjengelig for alment bruk? 

f) Drifts og vedlikeholdsutgifter i forbindelse med en slik overgang? 

g) Kompentanse på drift og vedlikehold av slike baner? 

h) Hvor mye penger er avsatt i kommuneøkonomien til en slik overgang? Fra når? 

i) Meland skal inngå i en ny storkommune fra 2020. Er det slik å forstå at et slikt vedtak også er 

vedtatt i de to andre kommunene som skal inngå i ny storkommune?  

j) Idrettsrådet synes det er flott at lokalpolitikere er opptatt av miljøspørsmål. Vedtaket 

rammer først og fremst frivilligheten, betyr det at lokalpolitikere ser at innen frivilligheten er 

det størst potensiale for en miljøgevinst? Idrettsrådet tar det for gitt at andre sektorer som 

landbruk og industri er allerede utredet og der er ikke mer å hente miljømessig?  



Meland idrettsråd vil gjerne påpeke at vi er lite fornøyd med prosessen i denne saken og ønsker oss 

en dialog rundt følgende: 

1) Hvorfor var ikke idrettsrådet informert i denne saken? 

2) Hvordan kan vi i fremtiden sikre at idrettsrådet blir tatt med som høringsinnsats  i saker som 

omhandler idretten – som beskrevet i samarbeidsavtalen? 

3) Vil vedtaket bety at planlagt gave ikke realiseres? 

4) Idrettsrådet oppfordrer kommunestyret til å følge innstillingen som ble fremlagt – at det 

nedsettes en arbeidsgruppe som ser på mulighetene for en fremtidig løsning for å redusere 

avrenning av gummigranulat fra idrettsanlegg 

Slik saken fremstår nå, har ikke samarbeidsavtalen noen verdi. Vi håper inderlig at det ikke er en 

ønsket situasjon fra kommuneledelsens side. Alle er tjent med at vi klarer å skape vinn – vinn 

situasjoner. Kommunestyrevedtaket er etter vår oppfatning ikke en vinn – vinn situasjon og ber 

derfor om at saken tas opp igjen til ny vurdering. Vi ønsker også at alle i kommunestyret skal ha 

kjennskap til våre synspumkter. Idrettsrådet ser frem til gode diskusjoner og bidrar gjerne med 

konstruktive innspill om det er ønskelig. 

 

På vegne av styret i Meland idrettsråd 

Bjørn Tore Hesjedal, leder 

Anders Olav Dale, nestleder 


